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Verslag Algemeen Bestuur Omgevingsdienst Achterhoek 

 

Datum en tijd :  maandag 19 juni 2017 van 15.00 tot 16.30 uur 

Locatie :  gemeentehuis Bronckhorst (Hengelo Gld), zaal Haas 

 

 

Aanwezig 

AB leden 

de heer G.J.M. Nijland  Gemeente Aalten  

de heer J.H.A. van Oostrum (Voorzitter) Gemeente Berkelland  

de heer J. Engels  Gemeente Bronckhorst 

de heer F.H.J. Langeveld  Gemeente Doetinchem 

de heer B. Groot Wesseldijk  Gemeente Lochem 

de heer W. Gerritsen  Gemeente Montferland 

de heer H.M Hoijtink Gemeente Oost-Gelre 

de heer H.J. Hengeveld  Gemeente Oude IJsselstreek 

de heer B.J.J. Bengevoord Gemeente Winterswijk 

mevrouw C. Pennings  Gemeente Zutphen 

mevrouw J. Meijers  Provincie Gelderland 

 

ODA mevrouw P. van Oosterbosch secretaris 

de heer A. den Boon financieel controller ODA 

mevrouw M. van Staalduinen notulist 

 

Afwezig de heer V. van Uem Gemeente Oost-Gelre 

de heer E. Nas juridisch adviseur ODA 

de heer R. Reinders bedrijfsadviseur ODA 

 

 

 

1.  Opening 

De voorzitter opent de vergadering. Hartelijk welkom aan de heer J. Bengevoord, nieuw AB-

lid sinds 21 april 2017 en aan de heer R. Hoijtink als plaatsvervanger de heer Van Uem 

namens de gemeente Oost Gelre. 

 

2.  Vaststelling agenda 

Graag aandacht voor het tijdig aanleveren van vergaderstukken. 

Daarbij de opmerking dat een aantal stukken nog niet ambtelijk besproken zijn om vervolgens 

bestuurlijk te kunnen overleggen. Het is niet praktisch om een AB-vergadering een dag voor 

de raadsvergadering te plannen.   

 

Een aantal stukken welke nu voor definitieve vaststelling liggen, zijn al wel eerder 

toegezonden. ODA is gebonden aan een termijn. Het is gelukt dat de stukken voor 15 april bij 

de raden liggen. De raadsvergaderingen hebben een eigen dynamiek, voor 15 juli moeten de 

stukken naar het ministerie.  

ODA streeft er volgend jaar naar om in maart 2019 de begroting en de jaarrekening naar de 

raden te sturen. 

In het opdrachtgeversoverleg wordt de planning zo vroeg mogelijk doorgegeven. 

 

3.  Vaststellen verslag 22 februari 2017 (besluitvormend) 

Het verslag wordt ongewijzigd vastgesteld. 
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4.  Jaarrekening 2016 

De accountant van Baker Tilly Berk schuift aan om een toelichting te geven bij dit 

agendapunt: 

De accountant heeft een goedkeurende verklaring verstrekt. Het was een bijzonder jaar i.v.m. 

de wijziging in de bekostigingssystematiek. Hier is extra aandacht voor geweest. De controle 

is soepel verlopen. Er is een aantal correcties geweest rondom de verslaglegging. De 

waarderingsgrondslagen zijn conform voorgaande jaren. Een aandachtspunt is inkoopbeleid: 

het verder optuigen van het aanbestedingsbeleid en het formaliseren hiervan.  

De accountant heeft gezien dat er een bepaald vermogen binnen de ODA is, maar dat dit 

bestemd is voor bepaalde doelen en dus niet opgepot wordt. 

 

5. Berap 

Na 4 maanden is 20% van de milieucontroles uitgevoerd. Hoe past dit in de totale planning en 

welk inzicht geeft dit in de voortgang van de werkzaamheden? 

Mevrouw Van Oosterbosch: er wordt een behoorlijk deel uitbesteed. De aanbesteding 

hiervan is afgerond en wordt nu opgepakt. Daarmee wordt de productie behaald. Daarnaast 

zijn er een aantal medewerkers aangenomen middels een sollicitatieprocedure.  

Het eerste kwartaal was er een lagere bezetting dan bedoeld. In de inhaalslag is hiermee 

rekening gehouden.  

In de toekomst is er meer duidelijk over welke capaciteit nodig is, wat de basisbezetting is en 

wanneer vrijgevallen functies opgevuld worden en wanneer het flexibele schil wordt. 

 

In de eerste 4 maanden is er 1/3 van het werk verricht. Vorig jaar ging de discussie over het 

hebben van minder productieve dagen in het 2e en 3e kwartaal. Hoe is de inschatting dat de 

werkzaamheden worden afgerond volgens de afspraken en hoe beschouw je dat je op schema 

ligt? 

Mevrouw Van Oosterbosch: met het aantal uitbesteedde controles is inzichtelijk dat het 

doel wordt behaald. Andere zaken zijn op basis van aanbod, het hangt er vanaf wat er in de 

markt gebeurt.  

 

Er is aangegeven dat eerst de controles van 2016 afgerond moesten worden en dat daarom 

de aantallen van het 1e kwartaal van 2017 achterlopen. Hoe kan het dat er opnieuw een 

achterstand is? 

Mevrouw Van Oosterbosch: een aantal controles van 2016 lopen door in 2017. 2016 is 

betaald en de controles die nog afgerond moesten worden ook. Er volgt dus geen rekening. 

De achterstand had te maken met de werving van medewerkers en de aanbesteding voor 

2017. Een aanbesteding kost veel tijd om uit te voeren. 

 

Was het vooraf bekend dat er in het eerste kwartaal een tekort aan toezichthouders zou zijn? 

Daarbij wordt aangegeven dat financieel gezien de realisatie binnen de begroting blijft. Dat is 

echter logisch, aangezien er een tekort is aan personeel. 

Mevrouw Van Oosterbosch: er was in beeld dat er minder personeel zou zijn. De oorzaak 

van de mindering is pensioen, andere functie en vertrek. Er is intern bekeken welke 

vacatureruimte ingevuld moet worden en wat er als flexibele schil wordt gereserveerd. De 

invulling van vacatures en aanbesteding heeft aanzienlijk meer tijd gekost dan vooraf 

gedacht. In plaats van in maart, zal de inhuur beginnen in juni. 

 

Het zorgpunt is dat het eerste kwartaal op meerdere punten vertraging was, welke ingelopen 

moet worden. Hier heeft de buitenwereld ook last van. Het oordeel over flexibel of het invullen 

van een vacature mag niet leiden tot vertraging. 

Mevrouw Van Oosterbosch: er is geen vertraging op gebied van vergunningen en 

meldingen. De doorlooptijden zijn goed en het loopt binnen de afgesproken termijnen. Er is 

weinig tot geen overlast van het tekort aan capaciteit. Het gaat om controles die wat later 

uitgevoerd worden dan gepland. 
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De voorzitter: de diensten waar een burger om vraagt worden geleverd. De opdracht is om 

de organisatie flexibeler te maken. Ook zit de ODA op dit moment in een overgangsjaar i.v.m. 

de outputfinanciering. Dit mag en zal niet ten koste gaan van de dienstverlening waar een 

ander van afhankelijk is.  

 

56% van de klanten was ontevreden over de wijze waarop meldingen zijn afgedaan. Wat is 

hier de oorzaak van? 

Mevrouw Van Oosterbosch: dit betreft het klanttevredenheidsonderzoek omtrent klachten. 

De klant kan over een afhandeling ontevreden zijn, terwijl deze klant wel tevreden is over de 

behandeling. Indien een klant ontevreden is, wordt er contact opgenomen voor de 

onderbouwing van de ontevredenheid en wat de ODA beter kan doen. 

Er is helaas geen marktvergelijking mogelijk. De ODA is op dit moment de enige binnen het 

Gelders Stelsel die de afhandeling van klachten meet. 

 

Het ziekteverzuim ligt hoger dan vorig jaar. Kan dit liggen aan langdurige zieken? 

Mevrouw Van Oosterbosch: het hogere percentage komt inderdaad door langdurig 

verzuim. Eén van de langdurig zieken is inmiddels met pensioen. Het overige ziekteverzuim is 

niet werk gerelateerd.  

 

Risico- en effectgericht handhaven 

Wat zijn de consequenties van risico- en effectgericht handhaven? 

Mevrouw Van Oosterbosch: het programma voor 2019 moet gericht zijn op risico- en 

effectgericht handhaven. ODA wilde er in 2018 eigenlijk al mee starten. 

De voorzitter: het risico- en effectgericht handhaven is een methode om goed te handhaven 

en niet te vaak/onnodig een bedrijf te controleren.  

 

Waardoor komt het dat er op dit moment nog niet gestart is? Hoe eerder je kunt starten, hoe 

meer ruimte er is voor vragen die gesteld worden. 

Mevrouw Van Oosterbosch: de HUP 2017 is vastgesteld op basis van informatie met te 

ontwikkelen informatie, ook via gezamenlijke informatie Gelderland-breed. De informatie 

wordt gebruikt om risicoanalyses te maken. Er moet eerst informatie komen om een analyse 

te kunnen maken. De database is nog onvoldoende gevuld. De ODA start zo snel mogelijk met 

het risico- en effectgericht handhaven. 

 

De BERAP is akkoord.  

 

6.  Begrotingswijziging 2017 (besluitvormend) 

Er wordt voorgesteld om een bedrag voor de inzet binnen de flexibele schil structureel te 

maken. Dit komt neer op het verhogen van de beschikbare loonsom waardoor de flexibiliteit 

minder groot is. 

Mevrouw Van Oosterbosch: het is bekend dat er meer werk is dan FTE. Maar het is niet 

structureel duidelijk waar er capaciteit nodig is. Dit kan zowel op gebied van handhaving zijn, 

vergunningverlening maar ook op gebied van specialismen. Indien hier geen budget voor 

wordt geraamd, moet de ODA altijd terug naar de partner bij extra opdrachten. Daarom ligt er 

het voorstel om dit deel te laten uitmaken van het personele budget. Het budget is bedoeld 

om flexibel in te zetten. Een flexibele schil zonder budget, is geen flexibele schil.  

De heer Den Boon: het bedrag is geen direct onderdeel van de loonsom, maar wel een vast 

bedrag voor inhuur.  

 

Voor ICT en efficiency maatregelen geldt een bedrag van € 179.000. De enige partner die 

meer gaat betalen is Provincie. Komt dit doordat de Provincie meer bedrijven heeft? 

De heer Den Boon: de partners hebben aangegeven overzicht te willen in de gevolgen per 

partner voor de begrotingswijziging 2017. De verhoging voor Provincie ligt niet zozeer in ICT. 

De provincie neemt meer producten af dan vorig jaar. 
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De overdracht van cultuurhistorie naar de ODA zou meegenomen worden in de 

begrotingswijziging. 

De heer Den Boon: dit bedrag is wel verwerkt, maar niet afzonderlijk benoemd. Er is een 

actualisatie gemaakt van geprognotiseerde aantallen. 

 

In het kader van I-GO  op het moment dat de taken worden overgedragen houdt de 

gemeente het niet meer bij. Er ontstaat dan een gat tussen oude gegevens en de gegevens 

en het systeem dat nog ingericht moet worden. De waarde van kennis en informatie gaat dan 

zienderogen achteruit.  

Mevrouw Van Oosterbosch: er wordt druk gewerkt aan het inrichten van I-GO en het eigen 

systeem. Dit loopt met elkaar op. De ODA is voortdurend haar informatie aan het verrijken. 

De afspraak rondom I-GO is dat op 1 juli alles up-to-date is. Het kan zijn dat gemeentelijke 

informatie dan nog niet bij de ODA ligt. Begin juni is het archief van vergunningen en 

handhaving overgezet naar Doetinchem en is dus toegankelijk. 

 

De begrotingswijziging 2017 wordt vastgesteld. 

 

7. Begroting 2018 (besluitvormend) 

Zijn er zienswijzen ingediend? 

Mevrouw Van Oosterbosch: tot op heden niet. Partners hebben aangegeven dat zij ook niet 

verwachten dat de raden / staten dit gaan doen. 

 

De begroting 2018 wordt vastgesteld. 

 

8.  Mandaat wijziging lidmaatschap en voorzitter CGO (besluitvormend) 

Voorheen viel de stelseltaak op gebied van P&O onder ODDV. Er is besloten om deze 

stelseltaak onder te brengen bij de Omgevingsdienst die ook de ondersteuning hiervoor 

levert. De stelseltaak is daarom overdragen aan de ODA. Hiervoor moet mandaat geregeld 

worden. 

 

Het wijzigen van het mandaat is akkoord.  

 

9.  Statuut voorzittersoverleg (besluitvormend) 

De voorzitter: het voorzittersoverleg had nog geen officiële status. Er was wel noodzaak om 

een aantal taken vast te leggen naar aanleiding van de evaluatie. Er is gewerkt aan een 

statuut voor het voorzittersoverleg.  

Het verzoek aan de voorzitters is om dit statuut te agenderen voor het eigen AB van de 

omgevingsdienst waarna het statuut in september vastgesteld kan worden.  

 

10. Klachtenregeling (besluitvormend) 

Tot op heden werd de klachtenregeling van de betreffende gemeente gehanteerd. Het voorstel 

is om één regeling te realiseren voor de ODA. Hiervoor is een besluit nodig. 

 

Het realiseren van een klachtenregeling voor de ODA is akkoord. 

 

11. Archiefverordening (besluitvormend) 

De archiefverordening wordt vastgesteld. 

 

12. Rekenkameronderzoek 

Door 4 gemeenten is een verzoek voor een rekenkameronderzoek naar de ODA ingediend. 

Vanuit het DB moet er gekeken worden of de uren die de ODA hieraan besteedt te overzien is, 

aangezien dit niet onder een product valt.  

De informatietoezending is voorspoedig gebeurd. Nu is het afwachten hoe het onderzoek 

verder verloopt. Bijzonderheden worden gemeld. 
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Wat is de aanleiding voor het rekenkameronderzoek? 

De voorzitter: de rekenkamer is onafhankelijk met daarnaast een adviescommissie. Bij een 

aantal gemeenten was er behoefte aan een onderzoek naar het belang en het functioneren en 

de doelmatigheid van de ODA.  

 

13.  Mededelingen 

De voorzitter: op vrijdag 23 juni is er een bijeenkomst over VTH-taken.  

 

14. Rondvraag 

Er zijn geen vragen voor de rondvraag. 

 

15.  Sluiting 

De voorzitter sluit om 16.15 uur de vergadering.  

 

___________________________________________________________________________ 

Verslag, d.d. 19-06-2017 

Omgevingsdienst Achterhoek 

Melanie van Staalduinen  
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Besluitenlijst Algemeen Bestuur 19 juni 2017 

 

 

A 

punt 

Voorstel Besluit Besluit 

nummer 

3 Verslag 22 februari 2017 Vastgesteld AB2017.03 

6 Begrotingswijziging 2017 Vastgesteld AB2017.04 

7 Begroting 2018 Vastgesteld AB2017.05 

8 Mandaat wijziging lidmaatschap en voorzitter CGO Vastgesteld AB2017.06 

10 Klachtenregeling Vastgesteld AB2017.07 

11 Archiefverordening Vastgesteld AB2017.08 

 

Aldus vastgesteld in de vergadering van het Algemeen Bestuur van de Omgevingsdienst Achterhoek, 

d.d. 13 november 2017, 

 

de voorzitter de secretaris 

 

 

 

J.H.A. van Oostrum P.G.M. van Oosterbosch 


